



NO:

Date:

تفاصيل البرنامج الواحد			
رمز البرنامج	اسم البرنامج	Program ID	Program name
الكلية	كلية الطب البيطري	College Name	Doctor of Philosophy in veterinary Internal and preventive Medicine
القسم	فرع الطب الباطني ووقائي	Department Name	College of Veterinary Medicine
الموقع الإلكتروني للبرنامج	طب باطني ووقائي بيطري	Program URL	https://drive.google.com/file/d/1a6Izhb8iyHaJlyO6imFSC9bWipFDcVTy/view?usp=drive_link
اسم الدرجة	دكتوراه طب باطني ووقائي بيطري	Degree Name	Doctor of Philosophy in veterinary Internal and preventive Medicine
مستوى الدراسة	دكتوراه	Study Level	Doctor of Philosophy
نوع الكورس	دوام كامل	Course Intensity	Full-time
طبيعة الدراسة	حضورى	Study Mode	On campus
MBA Program Type	1- اتخاذ قرارات مستنيرة بشأن التدخلات التشخيصية والعلاجية بناء على معلومات المرضية والأدلة العلمية الحديثة والحكم السريري للحالات الشائعة المتعلقة بالطب الباطني. 2- تقييد خطط إدارة المرضى للحالات الشائعة المتعلقة بالطب الباطني. 3- استخدام تكنولوجيا المعلومات لدعم القرارات في المواقف السريرية وبالطب الباطني. 4- اجراء الاجراءات غير الجراحية والجراحية بكفاءة والتي تعتبر ضرورة للطب الباطني. 5- تقديم خدمات الرعاية الصحية التي تهدف إلى الوقاية من المشاكل الصحية.	1- Make informed decisions about diagnostic and interventions based on patient information, scientific evidence, and clinical judgment for conditions related to internal medicine. 2- Carry out patient management plans for conditions related to internal medicine. 3- Use information technology to support decision making in common clinical situations related to internal medicine. 4- Perform competently noninvasive and invasive procedures considered essential for the internal medicine. 5- Provide health care services aimed at preventing problems related to internal medicine.	
تفاصيل البرنامج	- الطب البيطري - الطب الباطني ووقائي البيطري	Broad Subject Area	- Veterinary Medicine - Internal and preventive Medicine
الموضوع الرئيسي	Internal and preventive Medicine	Main Subject :	Internal and preventive Medicine
الموضوع اذا لم يكن مذكور	Internal and preventive Medicine	Custom Subject	Internal and preventive Medicine
الاختصاص	veterinary Internal and preventive Medicine	Specialization	veterinary Internal and preventive Medicine
وصف البرنامج	يهدف البرنامج إلى تمكن الدارسين من مواكبة المعايير العالمية لتشخيص وعلاج الحيوانات المريضة من خلال تدريس مستوى عالٍ من المهارات السريرية ومهارات رعاية المرضى، بالإضافة إلى تحديث المعرفة الطبية وكذلك الخبرة	Program Description	The program aims to enable students to keep pace with international standards for the diagnosis and treatment of sick animals by teaching a high level of clinical skills and patient care skills, in addition to updating medical knowledge as well as clinical experience and competence in the field of gastroenterology,



NO:

Date:

cardiovascular diseases, endocrinology, blood diseases, kidney diseases and neurology, in addition to dealing with emergency cases and enabling candidates to conduct scientific and accurate handling of these cases, diagnose and treat them, as well as develop scientific control programs in the event of an epidemic.. according to the following:

- 1- Explain the essential facts and principles of relevant basic sciences including, Pharmacology, Biochemistry, Pathology, Bacteriology and Clinical pathology related to internal medicine
- 2- Mention essential facts of clinically supportive sciences including Infection control and Basic of Internal medicine.
- 3- Demonstrate sufficient knowledge of etiology, clinical picture, diagnosis, prevention, and treatment of the diseases and situations related to internal medicine.
- 4- Give the recent and update developments in the pathogenesis, diagnosis, prevention and treatment of common diseases related to internal medicine.
- 5- Mention the basic ethical and medicolegal principles that should be applied in practice and are relevant to internal medicine.
- 6- Mention the basics and standards of quality assurance to ensure good clinical practice in the field of internal medicine.
- 7- Mention the ethical and scientific principles of medical research methodology.

السورية والكلفأة في مجال أمراض الجهاز الهضمي وأمراض القلب والأوعية الدموية والغدد الصماء وأمراض الدم وأمراض الكلى والأعصاب بالإضافة إلى التعامل مع الحالات الطارئة وتمكن المرشحين من إجراء التعامل العلمي والدقيق لهذه الحالات وتشخيصها وعلاجها فضلاً عن وضع برامج سيطرة علمية في حالة حدوث الوباء. من خلال:

- 1- تدريس الحقائق الأساسية للعلوم الداعمة سريرياً بما في ذلك مكافحة العدوى وأساليب الطب الباطني.
- 2- شرح الحقائق والمبادئ الأساسية للعلوم الأساسية ذات الصلة بما في ذلك علم الأدوية والكيمياء الحيوية وعلم الأمراض وعلم الجراثيم وعلم الأمراض السورية المتعلقة بالطب الباطني
- 3- اظهار المعرفة الكافية بعلم الأسباب والصورة السريرية والتشخيص والوقاية والعلاج للأمراض والحالات المرتبطة بالطب الباطني
- 4- تقديم آخر التطورات في علم الأمراض والتشخيص والوقاية والعلاج من الأمراض الشائعة المتعلقة بالطب الباطني
- 5- ذكر المبادئ الأخلاقية والطيبة الأساسية التي ينبغي تطبيقها في الممارسة العملية والتي تتعلق بالطب الباطني
- 6- ذكر أساسيات ومعايير ضمان الجودة لضمان الممارسة السورية الجيدة في مجال الطب الباطني
- 7- ذكر المبادئ الأخلاقية والعلمية لمنهجية البحث الطبي

<https://uomosul.edu.iq/en/veterinarymedicine>

<https://uomosul.edu.iq/en/veterinarymedicine>

موقع الجامعة
الالكتروني
University Office
Website

hasanali@uomosul.edu.iq

hasanali@uomosul.edu.iq

بريد الكتروني
للاستفسار
Get more
(email) :

خمسة اسئلة عن
البرنامج
Question 1/5

1- How long does it take to complete a PhD?
2- How does someone in Vet Med contribute to society?
3- Does the program cover both theoretical and practical aspects?
4- Does the program aim to study a real disease problem in animal population?
5- What skills does the candidate gain from the program?

1- It takes 3 years
2- By Promoting animal health and welfare.

- By Combating zoonotic diseases.

By inspecting livestock and food-processing procedures to ensure safety of food supply.

- By preserving and conserving wildlife.
- By conducting scientific research

3- The program covers both theoretical and practical aspects.
4- The program aims to study and take into

1- ما المدة المطلوبة لإنجاز الدكتوراه ؟
2- ما هو مستقبل الطب البيطري ؟
3- هل يتناول البرنامج الجانب النظري والعملي ؟
4- هل يهدف البرنامج إلى الآخذ بنظر الاعتبار دراسة مشكلة حقيقة في مجاميع الحيوانات ؟
5- ما هي المهارات التي يكتسبها المرشح من البرنامج ؟

خمسة اجوبة عن
البرنامج
Answer 5/1

1- يحتاج برنامج الدكتوراه لفترة 3 سنوات
2- من خلال تعزيز صحة الحيوان ورفاهيته.
• من خلال مكافحة الأمراض المشتركة بين الإنسان والحيوان
• من خلال فحص إجراءات تربية الماشية وتجهيز الأغذية لمدادات الغذاء.
• من خلال الحفاظ على الحياة البرية وصيانتها.
• من خلال إجراء البحوث العلمية
3- يغطي البرنامج الجانب النظري والعملي
4- يهدف البرنامج إلى دراسة إلى الآخذ بنظر الاعتبار
مرضية حقيقة في مجاميع الحيوانات والتي تؤثر سلباً على ر



NO:

Date:

consideration a real disease problem in animals that negatively affects the welfare, health and productivity of these animals, as well as the impact on the economic benefit of breeders. 5- The candidate will gain from the program specialization through reviewing the latest in and laboratory techniques, in addition to acquiring skill in dealing with medical cases and publishing scientific research.

وانتاجية هذه الحيوانات فضلاً عن التأثير السلبي على المرضى
للمربين
5- سيكتسب المرشح من البرنامج التخصص الدقيق من خبراته على أحد المعلومات والتقنيات المختبرية فضلاً عن اكتساب
التعامل مع الحالات المرضية ونشر الابحاث العلمية الرصينة

Duration Unit:	الوحدات
Duration Type:	نوع البرنامج
Start Month- (شهر):	بداية البرنامج (شهر)
Application Deadline:	موعد انتهاء التقديم للبرنامج
Fees Currency:	العملة
Price Information:	معلومات الاجور
متطلبات الدخول للكورس	
1- true and false 2- multiple choice 3- short answer 4- essay 5- matching 7- computational	<p>1- الصح والخطأ 2- الاختيارات 3- إجابات قصيرة 4- الشرح 5- المطابقة 7- الأسئلة الحسابية</p> <p>الصادر عن الجامعة الموصل قسم ضمان الجودة والأداء</p>

Exam Type:	نوع الامتحان
Entry Requirements (Other):	متطلبات اخرى



NO:

Date:

the graduates Filling out the forms for the electronic application organization Passing the medical examination and drug abuse test	3750000	3750000	Min Tuition Fees (Domestic) : Total	الحد الأدنى لإجمالي الرسوم الدراسية (المحلية) :
Nothing	7500000	7500000	Max Tuition Fees (Domestic) : Total	الحد الأقصى لإجمالي الرسوم الدراسية (المحلية) :
Nothing	Nothing	Nothing	Min Tuition Fees (Domestic, In State) : Total	الحد الأدنى لإجمالي الرسوم الدراسية داخل (المحلية، الولاية) :
Nothing	Nothing	Nothing	Max Tuition Fees (Domestic, In State) : Total	الحد الأقصى لإجمالي الرسوم الدراسية داخل (المحلية، الولاية) :
Nothing	Nothing	Nothing	Min Tuition Fees (Domestic, Out of State) : Total	الحد الأدنى لإجمالي الرسوم الدراسية خارج (المحلية، الولاية) :
Nothing	Nothing	Nothing	Max Tuition Fees (Domestic, Out of State) : Total	الحد الأقصى لإجمالي الرسوم الدراسية خارج (المحلية، الولاية) :
3000000	3000000	3000000	Min Tuition Fees (International) : Total	الحد الأدنى لإجمالي الرسوم الدراسية (ال الدولي) :
3000000	3000000	3000000	Max Tuition Fees : Total	الحد الأقصى لإجمالي الرسوم الدراسية



NO:

Date:

		(International) : Tuition Fee - Currency:	(الدولي) : الرسوم الدراسية - العملة :
Iraqi Dinar (ID)	الدينار العراقي		
No		Are candidates required to submit references or letter(s) of recommendation for acceptance?	هل يتطلب المرشحين تقديم مراجع أو خطابات توصية للقبول؟
Yes		Are candidates required to submit an essay (s) for acceptance?	هل يتطلب المرشحين تقديم مقال (مقالات) للقبول (بروبوزال)؟
Not required		Minimum Professional Experience (in years) :	الحد الأدنى من الخبرة المهنية (بالسنوات) :
الدعم المالي Financial Aid			
No		Is there a school sponsored scholarship or financial aid?	هل هناك منحة دراسية أو مساعدات مالية ترعاها الكلية أو القسم؟
There is no budget for all scholarships	لا توجد منح دراسية خاصة بالبرنامج	Annual school budget for all scholarships:	ميزانية الكلية أو القسم السنوية لجميع منح الدراسية:
Iraqi Dinar (ID)	الدينار العراقي	Currency:	العملة
	500 كلمة كحد أعلى	Scholarship Information:	معلومات المنحة
احصائيات البرنامج Program Statistics			
4	4	Students per Class:	الطلاب لكل فصل:
45	45	Average age	معدل عمر الطلبة



NO:

Date:

		(in years):	
Not required	غير مطلوب	Average years of work experience at managerial level :	متوسط سنوات الخبرة في العمل على المستوى الإداري:
0%	%0	Percentage of international students:	نسبة الطلبة الاجانب
25%	%25	Percentage of women:	نسبة الإناث
70%	%70	Average GMAT score for Your cohort:	معدل درجات التخرج
900 thousand Iraqi dinars	900 الف دينار عراقي	Average salary after graduation :	متوسط الراتب بعد التخرج :
2%	% 2	Percent employment after graduation:	نسبة التوظيف بعد التخرج:
Nothing	لا يوجد	Program accreditations:	اعتمادات البرنامج (الاعتمادية)
Not required	غير مطلوبة	Average work experience (in years):	متوسط الخبرة العملية (بالسنوات):
One Nationality (Iraq) One Nationality (Yemen)	جنسية واحدة (Iraqi) جنسية واحدة (Yemeni)	Number of nationalities in current cohort:	عدد الجنسيات في و جهة التخرج الحالي:
تفاصيل الكلية أو القسم			
Department of Internal and preventive Medicine, College of Veterinary Medicine	فرع الطب الباطني والوقائي في كلية الطب البيطري	Institution Profile Name Display :	اسم الكلية او القسم
1976	1976	Foundation Year :	سنة التأسيس



NO:

Date:

		Current Logo	شعار الكلية او القسم
--	--	--------------	-------------------------

علمـا ان هـذه المـعلومات لـكل بـرـنامج اـكـادـيمـي فـي الجـامـعـة

